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1. De tekorten in het sociaal domein waren in 2019 en 2020 en worden ook voor 2021 
ingeboekt voor rond de EUR 3.00.000,-- per jaar.                                                                                                                
Vanuit betrokkenen (ouders en hulpverleners) krijgen wij signalen dat er te 
bureaucratisch gewerkt wordt en dat de werkprocessen niet goed zijn.                                                                                                       
De sleutel tot bezuiniging ligt onder meer bij een efficiëntere werkwijze.                                                        
Op blz. 68 kunnen wij lezen dat u blijft inzetten op preventie.
Dit is de afgelopen jaren steeds, zonder succes, gedaan.
Waarom blijft u als belangrijkste pijler toch inzetten op preventie ?

antwoord Preventie is een belangrijke pijler, zoals vastgelegd als uitgangspunt in het Beleidsplan 
sociaal domein 2019-2022.  Ook is preventie een uitgangpunt en prioriteit van de 
kadernota. U als raad benoemt  het “bieden van vroegtijdig (preventief) integrale en 
toegankelijke ondersteuning en zorg voor inwoners die dit nodig hebben” als meest 
belangrijk. In het coalitieakkoord is preventie ook als speerpunt opgenomen.
In aansluiting daarop heeft het college in de kadernota als uitgangspunt benoemd: “Wij 
hebben financiële grip en inzicht op het sociaal domein met de best passende zorg en 
ondersteuning voor onze inwoners. Wij blijven inzetten op preventie. Op de langere 
termijn levert preventie ons rendement op. De fracties vinden het belangrijk dat wij 
als gemeente vroegtijdig (preventief) integrale en toegankelijke ondersteuning en 
zorg, voor inwoners die dit nodig hebben, blijven bieden.”
Daarnaast zijn er verschillende preventieve activiteiten landelijk bewezen effectief 
gebleken. 

2. Wij kunnen eveneens op blz. 68 lezen dat er beheersmaatregelen op het gebied van grip 
en sturing in het sociaal domein uitgerold worden.
Welke taakstelling (welke besparing) heeft u zichzelf hierbij opgelegd ?

Antwoord In de begroting die nu in de raad ligt, is de volgende taakstelling voor het Sociaal 
Domein meegenomen: 
2021                   € 380.000,-
2022                   € 430.000,-



2023 en verder    € 630.000,-

3. Veel gemeenten dachten/denken met wijkteams de kosten van de WMO terug te 
dringen.  
Het tegendeel is echter waar. In gemeenten met wijkteams is het gebruik met 40% 
gestegen. In gemeenten zonder wijkteams met 20%.
Overweegt u om uw werkwijze te herzien ?
Het budget voor de wijkteams is in 2019 gestegen van EUR 834.000,-- naar EUR 
4.305.000,-- in 2020.
Waar wordt deze enorme stijging door veroorzaakt ?

Antwoord De samenstelling en inzet van wijkteams verschilt sterk per gemeente. Hét wijkteam 
bestaat dan ook niet. In Medemblik vormen de consulenten WMO, Jeugd en 
Schuldhulpverlening samen met opbouwwerkers en jongerenwerkers de wijkteams. 
Samen ontwikkelen ze preventieve activiteiten naast hun primaire taken als consulent. 
We willen in de komende periode zeker kritisch kijken naar het zo effectief mogelijk 
inzetten van onze wijkteams.
Deze stijging wordt veroorzaakt door:

1. We raamden de aanvraag  nieuw beleid hier als stelpost (€ 2.849.000)
2. We raamden de bezuinigingsopdracht (zie antwoord 2) hier als stelpost.

Met de uitkomsten van 2020 kunnen wij goed bepalen waar we de middelen moeten 
opnemen in de begroting.  Naar verwachting zullen we de extra middelen voornamelijk 
inzetten voor de zorgkosten jeugd en Wmo.

4. Wij voeren een open armen beleid met een lage drempel voor cliënten.                                               
Ook op het gebied van zorgaanbieders houden wij open huis waarbij alle toegelaten 
zorg-aanbieders welkom zijn.
Dit zorgt voor wildgroei zonder toezicht op rechtmatigheid, doelmatigheid en kwaliteit.
Is het zinvol om minder zorgaanbieders te contracteren waardoor de grip op deze 
aanbieders verbeterd wordt, de werkzaamheden beperkt worden en er ook uiteindelijk 
ook bezuinigd kan worden ?

Antwoord In Westfriesland werken we met regionale toezichthouders Wmo en een regionaal 
inkoop- en contractmanagementteam. Samen met de Westfriese gemeenten zien we toe 
op rechtmatigheid, doelmatigheid en kwaliteit. In regionaal verband onderzoeken we of 
het werken met minder aanbieders de grip kan verbeteren.

5. De heer W. Groot (hoogleraar gezondheidseconomie van de universiteit van Maastricht 
heeft de volgende stelling geponeerd: “Gemeenten moeten i.p.v. hun hand op te 
houden bij het rijk, de hand in eigen boezem steken”.
Veel van de financiële problemen in het sociale domein zouden opgelost zijn als er een 
einde aan het open armen en open huis beleid en aan de bovenwettelijke maatregelen 
gemaakt zou worden.
Graag vernemen wij u visie op de stelling van de heer Groot.

Antwoord De heer Groot schetst in onze opvatting een versimpeld beeld van de financiële 
werkelijkheid van gemeenten binnen het sociaal domein. Wij herkennen dit slechts 
deels. Zo zijn gemeenten verplicht om zorg te leveren en wordt een groot deel van de 
jeugdzorg geïndiceerd door andere partijen. Op dit moment analyseren we de tekorten 
binnen het sociaal domein en brengen mogelijk beheersmaatregelen in kaart. Daarmee 



geven we inzicht in hoe we als college zien dat we op de langere termijn grip en sturing 
kunnen houden.  

6. Om meer grip en sturing op het sociaal beleid te krijgen moet het roer rigoureus om.
Heeft u al overleg met gemeenten, waar het gelukt is om de miljoenen tekorten 
aanzienlijk terug te dringen, gehad en zo ja; welke concrete aanbevelingen heeft u 
inmiddels in uw beleid verwerkt of gaat u in uw nieuwe beleid verwerken ?

Antwoord We hebben zeker contacten met andere gemeenten. Zoals we ook bij het antwoord op 
vraag 5 aangaven analyseren we op dit moment de tekorten binnen het sociaal domein 
en brengen mogelijk beheersmaatregelen in kaart. Daarmee geven we inzicht in hoe we 
als college zien dat we op de langere termijn grip en sturing kunnen houden. Goede 
voorbeelden van andere gemeenten nemen we zeker mee.


